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Stort vattenprojekt på gång 
på Bråvikens golfklubb
NYHETER
Bråvikens golfklubb satsar nu stort  
på ett vattenprojekt som både ska 
minska övergödningen i Bråviken  
och se till att golfklubben får bättre 
möjligheter att bevattna sina banor 
jämnt över säsongen. 

Bakgrunden är a� en del av 
golfbanan för tio år sedan 
översvämmades vid e� kraf-
tigt höstregn. Va�net hann 
inte rinna undan före frosten 
och en isskorpa bildades som 
inte smälte förrän till våren.

– Golfsäsongen 2013 blev i 
stort se� en förlorad säsong 
och efter det föddes idén a� 
vi borde kunna ”tämja” va�-
net, säger styrelseledamoten 
Mikael Lantz, som är engage-
rad i projektet. 

En förstudie var klar för 
snart fyra år sedan men nu 
har man bestämt a� också 
genomföra satsningen. Den 
sker i etapper och sträcker 
sig mellan fem och sju år in i 
framtiden. Mikael Lantz för-
klarar:

– Övergö� va�en kommer 
till oss från lantbruken runt 
om. Men alltför stora mäng-
der rinner vidare ut i Bråvi-
ken. Planen är a� utvidga 
befintliga dammar och an-
lägga nya. Genom dammar-
na tar va�net mycket läng-
re tid på sig a� faktiskt nå 
Bråviken. Kvävet och fosforn 
stannar kvar på banan. Vi ska 

också lagra mer va�en i stör-
re magasin så a� vi har jäm-
nare tillgång till va�en över 
hela säsongen. Banorna får 
ny�a av gödningen och blir 
både grönare och få kraftiga-
re gräs. Så för golfspelarna är 
det bara positivt, säger Mika-
el Lantz. 

En ansökan om stöd från läns-
styrelsen för den första etap-
pen har skickats in. Den lig-
ger vid banas vita slinga när-
mast Bråviken. Kostnaden 
för den delen ät beräknad 
till drygt 12 miljoner kronor 
varav man söker LOVA-medel 
för knappt 10 miljoner.

Tre större projekt ingår i 
den här etappen. En viktig 
del är a� man ska restaure-
ra den så kallade Manhem-
sån. Hinder för fiskarna a� 
ta sig upp ska byggas bort 
och åns del närmast Bråvi-
ken ska få e� mer naturligt 
förlopp med meandrar. All-
deles vid åns utlopp till Brå-
viken kommer en helt ny 
översvämningsvåtmark a� 
anläggs, kallad gäddfabri-
ken eftersom man hoppas 
a� fisken ska återvända till 
ån efter förändringarna. Den 
stora våtmark som finns på 
den här delen av golfbanan 
redan nu ska byggas ut re-

jält för a� också kunna lag-
ra mer va�en. 

Längs Djurövägen i den 
här delen av banan kom-
mer också e� ny� stort be-
va�ningsmagasin a� anläg-
gas. I senare etapper blir yt-
terligare e� sådant magasin. 
Golfklubben behöver period-
vis mer va�en än man har ka-
pacitet för idag och mening-
en är a� just dessa två va�en-
magasin ska avhjälpa bristen 
på beva�ningsva�en. 
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Nu vilar golfbanan under ett vacker snötäcke i väntan på förändringarna som man hoppas komma igång med till våren. På bilden syns Manhems ån som går genom golfbanan och som nu ska få 
ett mer naturligt lopp. FOTO: MIKAEL LANTZ

Manheim gård är symbolen för golfklubben. Här �nns restau-
rangen medan kansliet och receptionen varit ut yttade men 
nu är det meningen att personalen  åter ska ta gården i besitt-
ning. FOTO: MALIN PERK

Den nuvarande dammen på bilden kommer att utökas för att 
kunna husera ännu mer vatten och blir samtidigt ett svårare 
vattenhinder för golfspelarna. FOTO: JONAS EDLUND

I det här området ska nya våtmarksdammar anläggas.  
Manhemsån ska samtidigt få en mer naturlig fåra med me-
andrar. Vilket kommer att gynna  ora och fauna i området. 
 FOTO: JONAS EDLUND


